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Abstract

        
Repetitive phenomena in spontaneous speech were investigated in 30 patients with chronic infarctions of the left hemisphere which included Broca's and/or Wernicke's area and/or the basal ganglia. Perseverations, stereotypes, and echolalias occurred with all types of brain lesions, automatisms and recurring utterances only with those patients, whose infarctions involved Wernicke's area and basal ganglia. These patients also showed more echolalic responses. The results are discussed in view of the role of the basal ganglia as motor program generators.


      
        
Zusammenfassung

        
Das Auftreten repetitiver Phänomene in der Spontansprache wurde bei 30 Patienten mit linkshirnigen Infarkten, die Brocas und/oder Wernickes Area und/oder die Basalganglien betrafen, untersucht. Perseverationen, Stereotypien und Echolalien kamen bei allen Läsionstypen vor, Automatismen und recurring utterances nur bei Patienten, die Läsionen von Wernickes Area in Kombination mit Basalganglienläsionen aufwiesen. Echolalien waren bei diesen Patienten häufiger. Die Ergebnisse werden unter Berücksichtigung der Rolle der Basatganglien als motorischer Programmgenerator diskutiert.
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